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Børn & Unge 

Søvind Skole & Børnehus 
 

Ravnebjerget 12 
8700 Horsens 

Telefon: 76291755 

 
5. Ordinære bestyrelsesmøde 23/24 
Onsdag 06.03.2024 
 
kl. 19:00-21:00  
 

Fraværende: Shaun 
 
I = information, D = drøftelse, B = Beslutning  

 
1. Evt.  

Valg til bestyrelsen i år. Vi nedsætter en valgkomité og kigger på det. Ole og Jens er automatisk 
med i komitéen; Ditte vil også gerne være med. Indtil videre er det holdet, men det er også 
muligt for Shaun og Pernille at deltage hvis de ønsker det. Holdet er dem der står for formaliter, 
indkalder til infomøde og tænker over rekruttering etc. 

 
2. Korte efterretninger (I) 

a. Eleverne: Stadig i gang med undervisningsmiljøundersøgelse med fokus på trivsel. Pt. ved 
at udarbejde spørgeskema. Også klar på valgfagsuge i næste uge. Skoleboden kører. Hvis 
den er lukket, skal det meldes ud lidt tidligere. Eleverne laver en nødplan i tilfælde af 
fravær fremadrettet. 

 
Personalerepræsentanter: 
 

b. Børnehus: Dagpleje. Rikke har haft indkøring af nye børn, hvilket fylder. Større 
samarbejde med vuggestue og børnehave er sat i søen, blandt andet kontinuerlige 
møder hos Rikke. Der er blevet arbejdet med overgang fra dagpleje til vuggestue. Vi har 
fokus på de treårige, der i vuggestuen er de store og når de så kommer i børnehave, er 
de pludselig ”de små” igen. Det kører med de nye fra dagplejen i børnehaven, Rikke 
forbereder dem godt 
. 

Vuggestue: Ville gerne ha haft en prøveperiode med madpakker inden man afskaffede 
madordningen. Vuggestuen har fokus på at finde ro på stuerne, da der har været mange i indkøring 
og nyt personale. Tema lige nu er natur, der fylder meget på stuen og i børnenes aktiviteter.  
 
Børnehave:  
Græshopperne. Personalet er blevet et godt team, hvor folk er blevet samkørte og der har været en 
god periode uden personaleskift. Meget fokus på leg og nye legemiljøer, nyt legetøj og nye spil. 
Børnene er meget glade for det nye. Fokus på ”low arousal” med fx afslapning eller massage efter 
eftermiddagsaktiviteter. Det næste fokus er på relationer og fællesskab. Også tema omkring 
teater/optræden, der har været rigtig fint og er blevet vel modtaget. Samling om morgenen er blevet 
delt i tre grupper, der giver mere ro og rum til deltagelse for det enkelte barn. 
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Mariehønsene: Stuen har haft fokus på relationer og fællesskab. De har arbejdet meget med visuelle 
guidelines for dagen. Fx familiehuse, hvor børnene har deltaget meget aktivt! Der har været fokus på 
at få ro og ha en god tone. I fremtiden vil stuen meget gerne mere på tur i nærområdet. I øvrigt er 
Mariehønsene startet på børnemøder på stuen. Anja har lavet en Mariehønepostkasse hvor børnene 
kan indlevere ønsker/få stemme. Holger er blevet fastansat og det er også rigtig dejligt og gør noget 
gost for stuen 
. 
Skole: Pia og Pernille har 1 og 2.klasse sammen til dansk (fællesdansk) og det er et givtigt 
samarbejde. Det er dejligt for både børn og voksne. Pt. er de ved at lære at lytte til lydbøger på E-
reolen. På Mellemtrinnet skal de i gang med valgfagsuge med temaerne Biblioteksfornyelse, Boldspil 
og Fra yt til nyt. Der er roligt og fredeligt, også blandt personalet. Den grundlæggende arbejdskultur 
og teamsamarbejdet kører rigtig godt. Der vil ikke blive startet på nye ting men man vil meget gerne 
blive ved med at øve sig på det der fungerer.  

 
c. Bestyrelsesformanden 

 
a. Situationerne på Borup og Agedrup skoler 

 
Bare en øget opmærksomhed på at vi ikke kommer derhen hvor vi ikke kan samarbejde eller mister 
overblikket. Én af fordelene ved en lille skole er netop at man lettere kan ændre kurs og sende 
ressourcer ind dér hvor der er problemer. 
 

b. Folkeskoleforum  
 

Præsentation af nyt udspil til folkeskoleudspil. Temaerne var treenigheden Tempo, præsentation og 
øget psykologisering.  
 
Afskaffelse af projektopgave. Mindre test, færre målinger. Man lægger op til større indflydelser fra 
bestyrelse og mere frisættelse til den enkelt skole. Kan vi understøtte praktik mere i udskolingen, var 
også et tema. Afskaffelse af obligatorisk 45 min fysisk aktivitet. Også øget psykologisering var et 
tema, stigning i diagnoser og segregering.  
En stor udfordring er også at ressourcerne ryger fra folkeskolen til specialområdet. 
Børnenes bud på øget trivsel er at undervisningen skal være mere spændende og at forældrene skal 
være mere nærværende.  

 
d. Ledelsen, Samdriften 

 
a. DGI-landsbydysten: Jens har sagt ja til at samdriften deltager sammen med 

lokalrådet etc. Til sommerfesten d.17.august 
 

b. Udformning af dagsorden: Jens og Ulla kommer med et udspil. Forslag om 
ordstyrer fremadrettet. 

 
c. Fælles pædagogik. Ulla og Jens arbejder meget sammen og vil gerne have en 

fælles pædagogisk kurs; ”low arousal”, der handler om at mindske 
konfliktniveauet og skabe gode læringsmiljøer, skal være et af de bærende 
elementer. Der er måske behov for at for begrebet bredt ud og gjort udspillet til 
udtryk for almen pædagogisk praksis. 

 
d. Personalenyt: Holger fastansat i bh, Celina ansat i vuggestue og Nadja er kommet 

tilbage fra barsel. 
 

e. Foto/ synliggørelse: Vi vil gerne have billeder op af bestyrelsen i 
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børnehave/vuggestue & skole. Ulla og Jens laver udkast. 
 

f. Bygninger: Intet nyt. Der bliver pt. installeret brandalarmer i BHV. 
 

 
3. Næste skoleår – skoledagens længde: Vi vil som skole gerne korte lidt på skoledagen 
Indskolingen: 1200 eller 1110 timer årligt. Vi venter på en evt byrådsbeslutning. 
 
Mellemtrin: 1320 timer årligt § 16e giver muligheder for at forkorte skoledagen i UU-lektioner 
 

a. Timefordelingsplan: Godkendt med accept af, at der er detaljer jvnf ovenstående, der 
kan ændre sig. 
 

4. Anbefalinger til skærmbrug i grundskolen (Vi vender tilbage til diskussionen ved en senere 
lejlighed) – Jens indsætter link. 
 

5. Økonomi (bestyrelsen har tilsynspligt, så det præsenteres kort). Økonomien går i den rigtige 
retning. 

 
a. Skole 
b. Dagtilbud 

 
6. Årshjul. Jens & Ulla præsenterer udkast til årshjul (vedhæftes). Måske 7 møder om året 

fremadrettet? 
 

7. Skolemums, også til skoleboden? (D) skolemums.dk 
Shaun har skrevet rundt med forslag. Man kan bestille om morgenen. Elevrådet kigger på det.  
 
8. Skolefesten 

Hvornår er det? Og hvad kan vi gøre for at lyden fungerer i år? Det er vigtigt at der er tydelighed 
omkring hvad klasseforældrenes rolle er? Er det utænkeligt at man har to aftner om året på 
skolen hvor man møder ind, da aftenen opleves lidt komprimeret? 

 
9. Punkter til næste dagsorden 

 
Referent: Marie Højlund Bræmer (Otto, Jørgen, Elise) 
mail: mariebraemer@hotmail.com 

 
Bestyrelsesformand: Ole Hoffgaard Munk (Carl, Willum og Leopold)  
mail: ole@hoffgaardmunk.dk 

 
Næstformand: Ditte Hermansen (Eigil, Vera og Aksel) 
mail: hermansenditte@gmail.com 

https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/feb/240205anbefalinger-grundskole-final.pdf

